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ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY PRAŽSKÉHO ATLETICKÉHO SVAZU 

 

O svolání valné hromady Pražského atletického svazu (dále jen „valná hromada“) rozhodl výbor 

Pražského atletického svazu (dále jen „PAS“) na svém 6. jednání konaném ve čtvrtek 30. 8 .2023-

viz.bod 22/02/003 zápisu tohoto jednání. Zástupcům pražských oddílů a klubů byla pozvánka poslána 

elektronickou poštou dne 7.10.2023. Na webové stránce PAS bylo rozhodnutí o svolání valné hromady, 

včetně jejího programu a počtu delegátů, které na valnou hromadu vyšlou pražské oddíly/kluby, 

zveřejněno v neděli 7. 9.2023. Valná hromada se konala v úterý 7. listopadu od 17:45 kongresovém 

sále hotelu Globus, Gregorova 2115/10, Praha 11. 

Delegáti valné hromady obdrželi při prezenci brožuru Materiály pro jednání valné hromady Pražského 

atletického svazu, včetně statistických přehledů (dále jen „materiály pro jednání valné hromady“) a 

brožuru Pražské atletické soutěže 2024 I. část. 

1. Zahájení  

Valnou hromadu zahájil předseda PAS Mgr. Petr Šarapatka, přivítáním přítomných delegátů a hostů 

v 17:55hod; 

2. Jmenování řídícího valné hromady  

Po ověření, že je valná hromada usnášeníschopná, ustanovili přítomní delegáti řídícím valné hromady 

předsedu PAS Petra Šarapatku a pracovní předsednictvo ve složení, abecedně Jaroslav Chvalný, Petr 

Šarapatka a Libor Varhaník; 

3. Organizační zabezpečení valné hromady  

Delegáti valné hromady schválili na návrh předsedy PAS Mgr. Petra Šarapatky:  

- Program valné hromady uvedený na straně 5 materiálů pro jednání valné hromady 

 - Jednací řád valné hromady uvedený na stranách 7 a 8 materiálů pro jednání valné hromady  

Delegáti valné hromady zvolili na návrh předsedy PAS Mgr. Petra Šarapatky:  

- Členy mandátové komise valné hromady: M. Gála, L. Lebr, P. Dubský 

 - Členy návrhové komise valné hromady: J. Hejbal, M. Halbich, O. Mach 

- Skrutátory pro sčítání hlasů případného hlasování: K. Kautská, O. Šíp, R. Bártl 

Dále delegáti vzali na vědomí zprávu mandátové komise valné hromady, kterou přednesl pan Lukáš 

Lebr, který uvedl, že z 67 pozvaných delegátů z pražských oddílů/klubů, je přítomno 40 - viz prezenční 

listina, jež je přílohou tohoto zápisu,  což je 59,7 % a konstatoval, že valná hromada PAS je 

usnášeníschopná.  
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Na jednání valné hromady je přítomno 5 hostů: pan Libor Varhaník, předseda ČAS, Iveta Rudová, člen 

předsednictva ČAS, Jaroslav Chvalný předseda PTU, Pavel Javůrek – kandidát na předsedu STK PAS a 

Lukáš Lebr – předseda komise rozhodčích PAS;  

4. Projednání výroční zprávy PAS za rok 2022, včetně výsledků hospodaření a účetní závěrky 

PAS za rok 2022: 

Výroční zpráva PAS za rok 2022 

Výroční zprávu PAS za rok 2022 uvedenou na stranách 9 až 27 materiálů pro jednání valné hromady 

okomentoval předseda PAS Mgr. Petr Šarapatka.  

Usnesení:  

Valná hromada schvaluje výroční zprávu PAS za rok 2022.  

Výsledky hospodaření a účetní závěrka PAS za rok 2022 

Výsledky hospodaření a účetní závěrka PAS za rok 2022 jsou uvedeny na stranách 22 až 24 materiálů pro 

jednání valné hromady.  V roce 2022 PAS vykázal výnos 6 687 069 Kč. Naproti tomu, náklady dosáhly 

částky 6 648 338,66 Kč. Hospodaření Pražského atletického svazu skončilo v roce 2022 se ziskem ve výši 

38 730, 

Rozdíl zdanitelných nákladů a výnosů Pražského atletického svazu v roce 2022 dosáhl částky 122.531 Kč 

a touto částkou vstoupil do daňového základu. Po snížení o zákonnou odečitatelnou položkou ve výši 

122.531 Kč, činí základ daně z přijmu právnických osob 0 Kč. V roce 2022 nevznikla Pražskému 

atletickému svazu žádná daňová povinnost. 

Usnesení:  

Valná hromada schvaluje výsledek hospodaření ve výši 38 730,34 Kč a účetní závěrku PAS za rok 2022. 

5. Projednání zprávy revizora PAS  

Zprávu revizora PAS okomentoval revizor PAS Milan Gála.  

Usnesení:  

Valná hromada bere zprávu revizora PAS na vědomí. 

6. Projednání rozpočtu PAS na rok 2023  

Návrh rozpočtu PAS na rok 2023 uvedený na stranách 25 až 27 materiálu pro jednání valné hromady. . 

Návrh rozpočtu PAS na rok 2023 počítá s výnosy ve výši 11 486 000,- Kč a náklady ve výši 11 477 500,- 

Kč. Předpokládaný přebytek tak činí  8500,- Kč. 

Usnesení:  

Valná hromada schvaluje rozpočet PAS na rok 2023. 
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7.  Kooptace člena výboru PAS Pavla Javůrka z TJ Dukla Praha 

 

Vzhledem k rezignaci předsedy komise STK  PAS pana Ondřeje Šípa na svou činnost ve výboru PAS, 

navrhl výbor PAS kooptovat na pozici předsedy komise STK pana Pavla Javůrka z TJ Dukla Praha; 

 

Usnesení:  

Valná hromada schvaluje kooptaci nového předsedy STK PAS pana Pavla Javůrka; 

8.  Informace k zabezpečení grantu hl. m. Prahy pro pražské oddíly/kluby na období 2024 

 

Informace k zabezpečení grantu hl. m. Prahy pro pražské oddíly/kluby na období 2024 podal ve zkratce 

předseda PTÚ pan Jaroslav Chvalný a doplnil předseda PAS Petr Šarapatka – aktuální vyhlášení 

programu, s nutností co nejrychleji zkompletovat a odeslat členské tabulky jednotlivých klubů (do 

15.11.2023); 

9. Informace ke změnám v soutěžního řádu pražských přebornických soutěží v roce 2024  

Vysvětlení ke změnám soutěžního řádu pražských přebornických soutěží v roce 2024 uvedených v 

brožuře Pražské atletické soutěže 2024 I. a  II. část podal odcházející předseda STK PAS pan Ondřej Šíp; 

10. Informace o změně sídla a korespondenční adresy PAS; 

 

Vedení výkonného výboru PAS oznámilo v bodě 21/10/006  zápisu ze svého 6.jednání dne 30.8.23. 

Ukončení pronájmu kancelářských prostor v budově ČÚS - v rámci úspor proběhlo v letních měsících 

vystěhování PAS, resp.ukončení pronájmu místnosti v budově ČÚS a přestěhování se. Výbor PAS má od 

1.9.23 zázemí v areálu Spartaku Praha 4, korespondenční adresa (sídlo PAS) zůstává do konce 

kalendářního roku v budově ČÚS. 

 

Usnesení:  

Valná hromada bere tuto informaci na vědomí; 

11. Volba zástupců PAS na VH ČAS 9.12.2023 

 

Valná hromada PAS projednala a schválila následující kandidáty PAS na VH ČAS konanou dne 9.12.2023 

od 10:00 v Nymburce; 

 

1             Pražský atletický svaz     Petr Šarapatka 
2             Pražský atletický svaz     Adriana Dvořáková 
3             Pražský atletický svaz     Pavel Javůrek 
4             Pražský atletický svaz     Lukáš Lebr 
5             Pražský atletický svaz     Radek Bártl 
6             Pražský atletický svaz     Michal Halbich 
7             Pražský atletický svaz     Milan Gála 



PRAŽSKÝ ATLETICKÝ SVAZ 

 

 

Pražský atletický svaz ǀ Zátopkova 100/2, 169 00 Praha 6 – Břevnov ǀ Telefon: +420 724 702 319 ǀ                                            
E-mail: pas@pas-atletika.czǀ www.atletikapas.cz ǀ IČ: 70941807 ǀ Spolek je zapsán v obchodním rejstříku: Městský 

soud v Praze, oddíl L, vložka 39745 ǀ Raiffeisenbank a.s., číslo účtu: 7094180701/5500 

8             Pražský atletický svaz     Naděžda Koštovalová  
9             Pražský atletický svaz     Remigius Machura 
10          Pražský atletický svaz      Kateřina Kautská 
11          Pražský atletický svaz      Tomáš Nakládal 
12          Pražský atletický svaz      Bedřich Skála 
13          Pražský atletický svaz      Václav Fišer  
14          Pražský atletický svaz      Tereza Bártlová  
15          Pražský atletický svaz  Jana Moberly  
 
 
16          TJ Dukla Praha     Josef Jičínský 
17          SK Jeseniova        Jaroslava Weberová 
18          Atletika Jižní Město z.s.  Lukáš Teplý 
19          SK Kotlářka Praha, z.s.    Jitka Fialová 
20          PSK Olymp Praha, z.s.     Michal Krčmář 
21          SC Radotín Praha             Petr Dubský 
22          ASK Slavia Praha            Ondřej Mach       
23          A. C. Sparta Praha            ……………………… 
24          Spartak Praha 4  Radek Fischer 
25          Atletika Stodůlky, z.s.      Jiří Hejbal 
26          Univerzitní sportovní klub Praha Jan Ruda 
 

12. Informace o podnětu předsedy A.C. Sparta Praha pana Remigia Machury k předsednictvu ČAS 

 

Předseda A.C.Sparta Praha pan Remigius Machura vystoupil se svým bodem ,,vylepšení stavu atletiky“ 

s nímž chce zařadit do jednání i na VH ČAS 9.12.2023 (jednotlivé body viz.příloha tohoto zápisu); 

 

V reakci na tento bod zhodnotil pochvalně předseda ČAS pan Libor Varhaník stav pražské atletiky 

v uplynulých dvou letech, konstatoval kritický stav pražské atletické infrastruktury a zmapoval postoj a 

snahu PAS i ČAS k pozitivnímu posunu v této problematice, dále pak odpověděl panu Remigiu 

Machurovi na jeho podněty; 

 

Na základě tohoto vystoupení jmenovala VH pracovní skupinu ve složení – Machura, Koštovalová, 

Odvárka, Šarapatka a Ruda, jež má za úkol zkompletovat a doplnit materiál pana Machury a připravit 

jej pro jeho vystoupení na VH ČAS dne 9.12.2023 v Nymburce; 

 

13. Informace o volbě nejlepších atletů roku 2023, příprava vyhlášení, které proběhne v pondělí 

4. prosince 2023 

 

Účastníci schůze byli seznámeni s konstrukcí a přípravou vyhlášení nejlepších mladých atletů a nestorů 

atletiky hl.m.Prahy, jež již tradičně proběhne dne 4.12.23 v historických prostorách pražské 

Staroměstské radnice. Hodnocení a pozvání delegátu VH PAS na tuto akci přednesl předseda komise 

mládeže PAS pan Radek Bártl; 

 

14. Závěr – předsedající schůze Petr Šarapatka ukončil VH PAS v 20:50hod; 
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Za návrhovou komisi PAS  Jiří Hejbal,  

Michal Halbich,  

Ondřej Mach 

 

K 8.11.2023 zapsali a zkompletovali:  Petr Šarapatka-předseda VV PAS; 

        & 

Petr Dubský -  manažer ČAS pro hl.m.Prahu      

 

Přílohová část: 

 

Příloha č. 1 – zpráva mandátové komise: 
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Příloha č. 2 – docházkový arch delegátů a hostů VH PAS – 7.11.2023 v hotelu Globus: 
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Příloha č.3 – podkladové materiály předsedy A.C. Sparta Praha pana Remigia Machury k bodu č. 12 

 

,,Vážení atletičtí kolegové. 

 Již v loňském roce jsem si po skončené sezóně uvědomil, že stav naší atletiky je ještě v horším stavu než jsem si 

myslel. A to jsem byl před tímto procitnutím hodně pesimistický. Vzhledem k tomu, že mě není stav naší atletiky 

lhostejný, tak jsem se snažil zformulovat nedostatky, nebo chcete-li – průšvihy do několika základních bodů. 

S těmi jsem oslovil několik lidí a subjektů a proto je mi dán prostor i na tomto shromáždění. Zmínil bych zatím 5 

základních a to bez pořadí důležitosti.  

Prvním bodem je 

1) KONCEPCE. Pokud nějaká existuje, není směrem od ČAS k trenérům transparentně komunikována. 

Ve vrzích postrádám jakýkoliv nástin nějaké koncepční práce (třeba něco jako byly „Dajbychovy 

dvojičky“, případně jiný aktuální návrh). 

Druhým bodem je  

2) KOMUNIKACE. Myslím si, že komunikace mezi ČAS a trenéry je hodně zanedbávaná oblast. Vázne 

ale i samotná komunikace mezi trenéry, každý si hrajeme na svém písečku, vítězí přesvědčení, že 

olympijského vítěze si může udělat každý sám. V minulosti se trenéři setkávali vždy po sezóně a 

diskutovalo se.  

Třetím bodem jsou 

3) KRITÉRIA, LIMITY. Kritéria a praxe pro zařazování do SCM, RSCM, SVS, SG, SPS atd. (ČPTM) jsou 

dány direktivně, nejsou diskutovány s širší trenérskou veřejností, oponentury slouží pro obhájení a 

udržení míst pro systémem placené trenéry a neslouží ke zlepšení efektivnosti systému samotného. 

Čtvrtým bodem je  

4) MANAGEMENT PROCESU. Vyhodnocování práce trenérů se řídí čím? Máme od střešní organizace 

stanovená zadání a kritéria vyhodnocení? Nebo články ČPTM jen pasivně čekají, co jim připraví 

bezejmenní a dobrovolní „dělníci hřiště, a to pak laskavě zařadí do péče, aby se mohly pochválit za 

to, jak jsou systémově úspěšné“? 

Pátým bodem je  

5) METODIKA. V neposlední řadě chybí metodika přípravy  v jednotlivých věkových obdobích 

s přihlédnutím k rozdílům pohlaví a individuálního stupně vyspělosti. Zdůrazňuji, že nevolám po 

jednotné metodice, jako tomu bylo v minulém režimu. Dobře víme, že ke špičkové výkonnosti lze 

dojít různými cestami. Ale chybí právě ony diferencované metodiky, alespoň podle věku a pohlaví. 

V tomto ohledu by staré metodické materiály (zbavené ideologického balastu) mohly ještě posloužit, 

přinejmenším jako vodítko. Obecně je metodických materiálů málo (zcela se vytratily Metodické listy 

coby příloha odborného časopisu). Pokud vůbec nějaká metodika vznikne, bývá to díky sporadickým 

překladům a ne vždy jsou tyto „metodické novinky“ přínosem. Co mě ale neudivuje, že „úspěšným 

trenérům“ přednášejí lidé, kteří nemají s trénováním žádnou zkušenost. 

6.) Pokud by se tím mělo Předsednictvo ČAS mělo zabývat, tak za účasti a důkladných oponentur širší 

atletické veřejnosti. Tím mám na mysli zejména trenéry a dalšími lidmi ze skutečného procesu a 

nejen s lidmi z kanceláří. 

 

Nyní pouze krátká noticka k zamyšlení. 

Co mě každý rok zaujme, jsou jednak přihlášky a pak také samozřejmě i výsledky jednotlivých MČR. 

Čím dál častěji se na přihláškách k mládežnickým mistrovstvím objevují závodníci z oddílů, kde nemají 

úplně ideální podmínky pro přípravu, ale zřejmě mají dobré trenérské vedení. Následně jsou řazeni do 

„systému“, který se pak chválí, jak pěkně funguje (viz bod 5). Jako příklad mohou posloužit počty 

startujících na halovém Gigantu, účastníci, finalisté i mistři často pocházejí z klubů, které nemají 

k dispozici haly pro přípravu.  
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Halová sezóna je z tohoto pohledu markantně symptomatická. Ve výsledcích té letní pak dobré výsledky 

provinčních atletů a jejich trenérů (rozuměj „mimo centra“) může zamlžit argument, že letní atletika se 

přece „dá dělat všude“. 

Závěrem bych vás chtěl požádat o mandát, abych mohl tyto základní připomínky přednést vaším jménem 

na VH ČAS, kterou bych chtěl požádat, aby uložila, jako nejvyšší orgán, Předsednictvu, aby tyto body 

kvalitně zpracoval a uvedl do praxe. Pochopitelně těch neduhů, které trápí naše atletické hnutí je daleko 

více. Nicméně si myslím, že tyto jsou základní a od jejich správného nastavení se atletika může 

odpíchnout dál.  

Helsinky – 4. místo v bodování národů. Nyní je vedení ČAS v euforii z ??? místa 

Fojt František – nebyl vidět, ale byla z ním vidět práce. Nyní jsou všichni vidět, ale kvalitní práce 

minimálně. 

Pozvánky Kratochvílová a Sekerák……………“ 

 


